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Protokół nr 43-15/2017 ze wspólnego  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG  

z dnia 12 grudnia 2017 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 15:30 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odbyło się w 6-osobowym 
składzie, wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było 
kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1435 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1434 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2017 – druk nr 1436 

 
4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 

sprawie ustalenia statutu Gdańskiego Zespołu Żłobków – jednostki budżetowej 
Miasta Gdańska i żłobków samorządowych wchodzących w skład Zespołu – 
 druk nr 1422 

 

5. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 10 „Dzwoneczek” z 
siedzibą w Gdańsku przy ul. Królewskie Wzgórze 2 i nadania jej statutu –  
druk nr 1423 

 

6. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 11 „Bursztynek” z 
siedzibą w Gdańsku przy ul. Wilanowskiej 16 i nadania jej statutu –  
druk nr 1424 

 

7. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta gdańska w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 12 „Żagielek” z siedzibą 
w Gdańsku przy ul. Olsztyńskiej 12 i nadania jej statutu – druk nr 1425 

 

8. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian treści statutu 
Żłobka nr 7 „Berek” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Pocztowej 1 – druk nr 1426 
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9. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Szczegółowego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2018 -  druk 1431 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska 
w sprawie Wieloletniego Ramowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2017 – 2020 - druk 1432  

 
11. Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie nadania statutu Gdańskiemu 

Domowi Integracyjno - Rodzinnemu - druk 1428  
 
12. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zwiększenia wysokości pomocy 

na kontynuowanie nauki dla osób usamodzielnianych na terenie Miasta 
Gdańska - druk 1429 
 

13. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia wysokości 
dodatków w pieczy zastępczej na terenie Miasta Gdańsk - druk 1430  
 

14. Prawa człowieka, równe traktowanie i przeciwdziałanie dyskryminacji  
w Gdańsku 
 

15. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  

 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1435 
 
Druk nr 1435 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała jakiego zadania 
profilaktycznego dotyczy zmniejszenie.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego wyjaśnił, że 
zwiększenie dotyczy programu profilaktycznego „6-10-14 Dla Zdrowia” 
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Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 42-14/186/61/2017 
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1434 

 
Druk nr 1434 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 42-14/187/62/2017 
 

 
      PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają 
z upływem roku budżetowego 2017 – druk nr 1436 
 
Druk nr 1436 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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OPINIA  Nr 42-14/188/63/2017 
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie ustalenia statutu Gdańskiego Zespołu Żłobków – jednostki budżetowej 
Miasta Gdańska i żłobków samorządowych wchodzących w skład Zespołu –  
druk nr 1422 
 
Druk nr 1422 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 42-14/189/64/2017 
 
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 10 „Dzwoneczek” z siedzibą 
w Gdańsku przy ul. Królewskie Wzgórze 2 i nadania jej statutu – druk nr 1423 
 
Druk nr 1423 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 42-14/190/65/2017 
 
 

    PUNKT 6 
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Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta gdańska w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 11 „Bursztynek” z siedzibą 
w Gdańsku przy ul. Wilanowskiej 16 i nadania jej statutu – druk nr 1424 
 
Druk nr 1424 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 42-14/191/66/2017 
 
 

    PUNKT 7 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta gdańska w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 12 „Żagielek” z siedzibą w 
Gdańsku przy ul. Olsztyńskiej 12 i nadania jej statutu – druk nr 1425 
 
Druk nr 1425 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 

    PUNKT 8 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian treści statutu Żłobka  
nr 7 „Berek” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Pocztowej 1 – druk nr 1426 
 
Druk nr 1426 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
 

    PUNKT 9 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Szczegółowego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2018 -  druk 1431 
 
Druk nr 1431 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
UM zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
  
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji zapytał o kwestię mobilnej profilaktyki, 
zakup samochodu i użyczanie innych samochodów do tego celu i czy 200 tys. zł na 
ten cel jest zasadne.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
odpowiedziała, że program był realizowany w 4 gdańskich szkołach  średnich, to był 
cykl zajęć. Jeśli chodzi o użyczanie samochodów, to są to samochody zakupione 
wiele lat wcześniej i użyczane są np. Caritasowi, który realizuje działania 
profilaktyczne i wspierające. W kolejnym roku jest planowane odwiedzanie 
kolejnych szkół, oraz pilotażowo planuje się realizować działania profilaktyczne 
wśród osób niepełnosprawnych umysłowo.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poprosiła o przesłanie 
członkom komisji w formie pisemnej dokładne rozpisanie na co będzie przeznaczona 
kwota 200 tys. zł w zakresie profilaktyki uzależnień.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

 
     PUNKT 10 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie Wieloletniego Ramowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2017 – 2020 - druk 1432  
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Druk nr 1432 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
UM zreferowała projekt uchwały.  
 
Pani Joanna Buchholc – inspektor w Wydziale Rozwoju Społecznego dodała, że w 
tym roku są realizowane badania w kolejnych grupach tj. grupie 50 + osób 
niepełnosprawnych intelektualnie, gdyż w tej grupie też pojawiają się tego typu 
problemy.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji poprosił o nadesłanie materiałów do 
omawianego druku w wersji elektronicznej.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za”– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
     PUNKT 11 
Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie nadania statutu Gdańskiemu Domowi 
Integracyjno - Rodzinnemu - druk 1428  

 
Druk nr 1428 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za”– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
 

     PUNKT 12 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zwiększenia wysokości pomocy na 
kontynuowanie nauki dla osób usamodzielnianych na terenie Miasta Gdańska -  
druk 1429 
 
Druk nr 1429 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku zreferowała projekt 
uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za”– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
     PUNKT 13 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia wysokości dodatków  
w pieczy zastępczej na terenie Miasta Gdańsk - druk 1430  

 
Druk nr 1430 stanowi załącznik do protokołu z Sesji RMG z dnia 18 grudnia 2017 roku.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za”– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

 
     PUNKT 14 

Prawa człowieka, równe traktowanie i przeciwdziałanie dyskryminacji  
w Gdańsku 

 
 

Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
przedstawiając prezentację multimedialną (załącznik nr 4 do protokołu) omówił 
temat.  
Odniósł się do przedstawienia tworzenia modelu na rzecz równego traktowania. 
Zaznaczył, że Miasto działa w kierunku ochrony człowieka i równego traktowania od 
wielu lat. To są działania w wielu płaszczyznach – edukacji, kultury, sztuki, sportu. 
Dynamika działań Miasta na rzecz równego traktowania nabrała tempa wraz z 
powołaniem zespołu ds. równego traktowania, powołanego w zeszłym roku. Na 
przyszły rok na ten cel zostały zwiększone środki w budżecie miasta. Urząd Miejski 
w Gdańsku niedawno podpisał Kartę Różnorodności, która dotyczy polityki 
zatrudniania. Ponadto odbył się panel obywatelski, który dotyczył aktywności 
obywatelskiej oraz tematów związanych z równym traktowaniem. Sam model ds. 
równego traktowania wynika przede wszystkim z wizji Gdańska ze Strategii Rozwoju. 
Na poziomie programów operacyjnych ustalono, że równe szanse, równe traktowanie 
jest zasadą horyzontalną, dotyczącą wszystkich programów operacyjnych takich jak 
innowacyjność czy przedsiębiorczość, czy przestrzeń publiczna. Są zapisy dotyczące 
ochrony i zapewnienia równego korzystania z praw człowieka. Proces jest ciągle 
otwarty, podmiotem prowadzącym jest miasto Gdańsk, ostatnio był Międzynarodowy 
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Dzień Praw Człowieka obchodzony w ESC. Zostały wtedy przyznane nagrody 
równości. W maju planuje się wnieść pod obrady Rady Miasta Model na Rzecz 
Równego Traktowania. Do procesu zostały zaproszone organizacje eksperckie 
zajmujące się prawami człowieka, równym traktowaniem oraz organizacje lub osoby 
zainteresowane tematem. Kanwą dla modelu ds. równego traktowania miała być 
europejska „Karta równości kobiet i mężczyzn w życiu lokalnym”. Celem modelu jest 
m.in. podniesienie wiedzy na temat dyskryminacji, rozwój umiejętności 
rozpoznawania i reagowania na dyskryminację, kształtowanie postaw otwartości 
wobec różnorodności wśród gdańskiej społeczności. Prace nad modelem zostały 
podzielone na 6 tematycznych grup eksperckich – dyskryminacja ze względu na płeć, 
wiek, pochodzenie etniczne, religię, niepełnosprawność, orientację seksualną. W 
skład zespołu koordynującego wchodzą członkowie Rady ds. Równego Traktowania w 
Gdańsku, przedstawiciele Urzędu Miejskiego w Gdańsku oraz przedstawicielka 
Europejskiego Centrum solidarności. Grupy tematyczne w pewnym  momencie 
zostaną zlikwidowane i połączone oraz wejdą  w programy operacyjne. Aktualnie jest 
tworzona diagnoza dla wszystkich obszarów działania.  Dodał, że została już 
przyznana pierwsza nagroda równości, w kategorii „wizjonerka/wizjoner”, 
„pragmatyk/pragmatyczka”, natomiast nie udało się przyznać nagrody w kategorii 
„bohater/bohaterka”, gdyż zgłoszone aplikacje w zbyt małym zakresie dotyczyły 
bohaterstwa.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji zauważył, że być może było za mało 
czasu aby nagłośnić konkurs na wyłonienie „bohatera”.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM zgodził 
się, że więcej czasu pewnie by się przydało w tym przypadku, ale w pozostałych 
kategoriach było sporo zgłoszeń co świadczy to o tym, że konkurs był odpowiednio 
nagłośniony.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji zapytał jak procentowo przedstawia się 
skład osób biorących udział w panelu według płci, czy więcej było kobiet czy 
mężczyzn.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor WRS wyjaśnił, że wydział nie był organizatorem 
panelu więc nie dysponują takimi informacjami. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM dodał, 
że wśród „panelistów” było mniej więcej tyle samo kobiet co mężczyzn i zarówno 
kobiety i mężczyźni zadawali bardzo dużo pytań, natomiast wśród ekspertów 
przeważały kobiety. Następnie dodał, że najwięcej kontrowersji budzi orientacja 
psychoseksualna, jest to obszar, gdzie jest bardzo dużo dyskusji, miasto stoi na 
stanowisku uznawanym przez środowiska psychiatryczne i psychologiczne, który 
mówi, że orientacja seksualna inna niż heteroseksualna jest równoprawa orientacją 
w sensie medycznym.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji potwierdziła, że jest to temat 
ważny ale i wzbudzający wiele kontrowersji, ponadto podkreśliła, że kwestia 
tolerancji na tle seksualnym nie powinna być dominująca w pracach nad modelem 
ds. równego traktowania.  
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     PUNKT 15 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Nie było spraw bieżących, wolnych wniosków i korespondencji.  
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady 
komisji.  
 
Godz. 18:00.  
 
 
      Przewodnicząca 

 Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
       Rady Miasta Gdańska  
 
                  Beata Dunajewska  
 
 

 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 


